
  

Jaaroverzicht 2015 Natuurgroep Lunetten 

De onderstaande onderwerpen stonden in 2015 op onze agenda: 

1. Overleg met de gemeente 

Dit jaar hebben we weer vaak en regelmatig overleg gehad met de gemeente. En wel 

met Gitty Korzuise, Lies König en met Cees Hoogendoorn. We hebben een laatste 

vergadering met Christiaan Sack. Hij verhuist naar Leidsche Rijn. Cees Hoogendoorn, die 

daar werkte, komt nu naar Lunetten. 

Veel aandacht voor het probleem van de populieren die allemaal tegelijkertijd aangeplant 

zijn, en nu dus vaak tegelijkertijd vervangen moeten worden. 

Tijdens de schouw met Cees Hoogendoorn:   

- ecologische hotspots zoeken die langs de A27 in Park de Koppel liggen, maar nu  

            overwoekerd en dus onvindbaar zijn. Op de agenda van samenwerking met Cees 

  Hoogendoorn houden. 

- het opruimen van grof vuil bij zendmast, komt ook op agenda Cees. 

- fietspad sporendriehoek (Brede wespenorchissen); hoe beschermen we die plek 

            waar o.a. ook Rode ogentroost staat. 

- plek voor natuurvriendelijke oeverproject zoeken omdat de door ons gewenste 

  plek, bij de voetbalvelden, technisch niet haalbaar is. 

- begrazing: schapen project lijkt beëindigd.  

- verbindingen naar het oosten; 

- stand van zaken bij de forten.   

- de bank achter de poel is inmiddels verplaatst. 

 

Incidenteel zijn we aanwezig bij de “magie” vergadering. Groene groepen die actief zijn 

in de gemeente Utrecht hebben, met en ondersteund door de gemeente, een  

tweemaandelijks overleg. Omdat dit op een woensdagochtend gehouden wordt, kunnen 

wij er vaker niet dan wel aanwezig zijn. 

2. Vragen & reacties & divers 

We kregen, via BOL en/of website diverse vragen en verzoeken. Een greep:  

o Vragen of we ons aan wilden sluiten bij stadsinitiatieven, zoals het initiatieven- 

café, met als thema werken met vrijwilligers. 
o Op vragen over samenwerken met Ludens mbt natuureducatie voor kinderen van de 

BSO, is ons standpunt dat wij: ‘Ons netwerk kunnen en willen inzetten om jullie van 

dienst te zijn. Wij gaan zulks niet zelf opzetten’. 
o Verzoek bewoner meedenken openen betonnen wand onder fietsbrug in Beatrixpark. 

Lijkt een goed plan, maar onuitvoerbaar omdat de betonnen dam deel uitmaakt van 

de Waterlinie. Verder is het peil aan beide zijden van de dam verschillend.  

o De schapendiscussie is afgesloten.  

o Bewoner vraagt of de werkgroep de groenstrook op de Wadden wil beheren. Wij 

reageren dat wij dat niet kunnen oppakken, maar bewoners die dit willen doen, 

natuurlijk wel willen steunen. 

o Bouwspeelplaats denkt na over aanleg van een speelbos in het park, nabij de 

bouwspeelplaats. Plan ligt stil. Zodra er weer actie ondernomen wordt, willen wij met 

initiatiefnemers bespreken of en hoe dit initiatief zich verhoudt met het vastgestelde 

Groenbeheerplan Lunetten. 

o De vraag van winkelcentrum: willen jullie meedenken over vergroening van het 
winkelcentrum is gehonoreerd.  

Daarnaast: 



 Hebben we overleg gehad met de organisatie van het kleurenfestival 

 Hebben we de video bekeken uit 1986 over de Groengroep 

 Hebben we een historische wandeling gemaakt olv Maarten Brinkman 

 Hebben we alle ‘groene’ nota’s en verslagen(die nu nog van belang zijn) die in het 

archief van het BOL zitten, gedigitaliseerd en in de dropbox gezet. 

 Hebben we ontdekt dat er veel ‘groene’ foto’s en dia’s in dat archief liggen. Wat 

we daarmee kunnen en willen blijft op onze  agenda-lijst staan. 

 Hebben we een poging gedaan om voor het prijzengeld dat de Groengroep jaren 

geleden in de wacht had gesleept, een goede bestemming te vinden. We denken 

aan informatieborden, iets met wandelingen, een boekje, een app. Dit jaar komen 

we niet verder. 

 

3. Vergaderingen  

We vergaderen ongeveer eens per 8 weken in de Musketon. Omdat reserveren toch nog 

wel eens fout loopt, regelt Christien de reserveringen. 

4. P.R. 

Om bekendheid te geven aan onze groep, hebben we een website die goed bijgehouden 

wordt. We twitteren over onze werkdagen. Ook maken we op facebook een account aan.  

De werkdagen aan de salamanderpoel worden vooraf gedaan door publiciteit op 

wijkniveau, soms ook in de pers en we liften altijd mee met de e-mail van het BOL. We 

leggen flyers neer in het winkelcentrum, de Musketon en op de scholen. In november 

zitten we ook op de landelijke site van de ‘natuurwerkdag’.  

Naast werkdagen die ook voor bekendheid aan de Natuurgroep zorgen, organiseren we 

ook excursies. Dit jaar hebben we weer een excursie gehad in de Natuurtuin.   

5. Sporendriehoek 

Lies König is door de gemeente ingehuurd als projectleider van de sporendriehoek. Zat er 

vorig jaar al minder vaart in dit project, dit jaar stond het- na de presentatie van de 

plannen in januari- nagenoeg stil. Oorzaak: nieuwe plannen van RWS en het lastige 

onderhandelingen met een gebruiker. Wel wordt later in het jaar weer een signaal 

afgegeven dat men weer verder gaat, maar op een beperkter gebied en met een 

beperkter plan.  

Omdat we -bij aanvang- het idee hebben op die plek een natuurlijke speelplek te maken, 

bezoekt een van ons een workshop over dit onderwerp. Later blijkt dat dit onderdeel nu 

geschrapt is.  

6. Bomen 

Er is contact geweest met gemeente over bomenkap op verzoek van bewoners i.v.m. 

lichtinval. Wij wijzen de nieuwe beheerder erop dat zijn voorganger dit principieel geen 

argument voor kap vond. Hij verdedigde deze mening door erop te wijzen dat hij niet in 

de positie wilde komen om tegen groep A te zeggen dat zij gelijk hadden en de bomen 

gekapt werden en tegen groep B dat hij de bomen niet wilde kappen. 

7.  Groenbeheerplan 

We zijn begonnen met het herlezen van dit plan. We zijn ook begonnen met het 

inventariseren van de ecologische ‘natuurkernen’ en ontdekten dat we ze niet meer 

allemaal konden terugvinden. Komend jaar gaan we dit verder bekijken en bespreken 

met betreffende ambtenaren. 



Het (door bezuinigingen) veranderende maaibeleid van de gemeente, heeft tot aardig 

wat klachten geleid. De gemeente ontving er veel. Wij hebben onze opmerkingen met 

Cees besproken. Er komen wat aanpassingen (=vaker maaien) op bepaalde plekken. 

Men accepteert afgezette gebieden, zolang wij dat maar zelf doen. Hiermee voorkomen 

we dat bijv. Orchideeën in de wijk voor de zaadzetting al afgemaaid worden.  

Met de nieuwe beheerder, waar het Groenbeheerplan nieuw voor is, moeten we goed 

bijhouden wat er wanneer gedaan wordt aan het onderhoud, zoals voorgesteld in deze 

nota. Hier moeten we nog een vorm voor vinden.  

8. Beheer 

Twee leden van de groep hebben een diploma ‘bosmaaier’ behaald en kunnen nu met 

een bosmaaier aan het werk. Met de gemeente zijn afspraken gemaakt over de huur van 

de apparatuur. Als wij het nu nodig vinden, kan er extra gemaaid worden.  

a.  Salamanderpoelen 

We hebben zoals in voorgaande jaren de twee Salamanderpoelen beheerd. De takkenril 

bij de Koppelpoel is mede door leerlingen van de Spits aangelegd. Twee groepen kregen 

vooraf een presentatie van ons over salamanders. 

Er is geïnventariseerd en veel onderhoud gepleegd. De lunch wordt alweer een tijd 

verzorgd door Alex en Marieke. Daar zijn we meer dan blij mee: we kunnen allemaal 

aan de slag, komen uitgehongerd en moe op de stadsboerderij en kunnen daar van een 

overheerlijke lunch genieten.  

Wij hebben dit jaar tijdens een werkdag ook een groep asielzoekers gevraagd ons te 

komen helpen. Dat is, met veel animo van weerszijde, gebeurd. 

Bij de Ravelijnpoel is de grote wilg omgewaaid. 

b. Natuurtuin 

Dit jaar hebben we het beheer van de Natuurtuin met de KNNV afdeling Utrecht op ons 

genomen. Al na korte poos bleek dat de KNNV amper menskracht had om mee te 

kunnen beheren. De natuurgroep Lunetten heeft nu dan ook formeel het beheer. Er is 

geen contract voor opgesteld, zoals bij de poelen wel het geval is. 

We maken ons grote zorgen over de vernielingen in de Natuurtuin. Men komt te 

makkelijk het hek over. Er is een stevig vuur gemaakt: de berk is in de fik gegaan.  

Lastig om aan te pakken: daders moeten op heterdaad betrapt worden en dan… moet 

de politie wel op tijd zijn. Ook bij geluidsoverlast in het park door BBQ-ende jongeren 

lukt het de politie al vaak niet om iets te doen. 

c. Ringslangen 

De ringslangenbroeihoop in park de Koppel is opnieuw aangelegd. De gemeente verzorgt 

het materiaal (bladeren en mest). Wij zetten de hoop om. Ook nu zijn er nog geen 

ringslangen waargenomen.  

d.  Gierzwaluwen 

De gemeente onderzoekt broedplekken en aantallen gierzwaluwen in de stad. Wij doen 

mee. Twee leden hebben een informatie/cursus gevolgd en weten hoe te tellen. Een 

tijdrovende klus, maar de eerste nesten zijn gevonden. 

e. Vleermuizen 

Er zijn her en der kasten opgehangen, die door de Natuurgroep gecontroleerd worden. 



9. Op de agenda in 2016  

De volgende onderwerpen staan in elk geval op onze agenda:  

 Hoe actueel is het groenbeheerplan anno 2016?  

 Hoe houden wij bij wat moet gebeuren en wat gedaan is?  

 Focus op Beatrixpark. 

 Hanneke Verkuil, medewerkster bij de stadsboerderij gaat in 2016 met pensioen 

en wordt opgevolgd door Wim Vuik, die wij goed kennen omdat hij veel 

geïnventariseerd heeft in Lunetten. We willen graag met hem samenwerken, ook 

om te inventariseren.  

 Hoe krijgen we meer handen in het groen: er is enorm veel/bijna teveel werk te 

doen. Gaat de Hermanshof weer open en gaan we met dit project ook ander groen 

in Lunetten beheren? 

 Beheer Natuurtuin, met name probleem van vernielingen. 

 Kunnen we iets met foto’s uit BOL archief? 

 Wat gaan we doen met de oude prijs van de groengroep? 

 Plannen rondom de herinrichting van de Sporendriehoek. 

 


